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Protokół nr 22/20 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

w dniu 26 marca 2021 roku. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego 
w Wołowie, Plac Piastowski 2, w godz. 13:00–14:44. 

 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie: 
 
1. Janusz Dziarski  
2. Jarosław Iskra  
3. Janusz Kawalec 
4. Zbigniew Posacki 
5. Józef Szumilas 
6. Urszula Wojtyło 
7. Anna Wróbel 

 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
p. Katarzyna Fęglerska – Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 
p. Henryka Przybyłowicz – dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie. 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 
p. Anna Wróbel, która przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 
 
Porządek posiedzenia.  
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia publicznej, dwuletniej 

szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 w Wołowie. 
4. Omówienie wniosków o przyznanie stypendium Starosty Powiatu Wołowskiego. 
5. Zatwierdzenie zmian w zakresie zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych 

uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
6. Sprawy różne. 
7. Przyjęcie protokołów: nr 14/20 z dnia 27.02.2020 r., nr 15/20 z dnia 23.03.2020 r. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
 
Potwierdzono kworum bez p. Janusza Kawalca. 
 
Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków Komisji 
jednogłośnie. 
 
Ad 3. Przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia publicznej, 
dwuletniej szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 w Wołowie. 
 
P. Janusz Kawalec dołączył do posiedzenia. 
 
P. Katarzyna Fęglerska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 
Proponuje się przyjęcie przez Radę projektu uchwały w sprawie 
założenia Branżowej Szkoły II Stopnia w Wołowie przy ul. Spacerowej 1. Szkoła ta 
będzie wchodziła w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie przy ul. Spacerowej 1. 
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Utworzenie szkoły wpisuje się w realizację kolejnego etapu wprowadzania 
reformy ustroju szkolnego. 
Utworzenie dwuletniej branżowej szkoły II stopnia uzupełni obecną sieć szkół 
ponadpodstawowych, a tym samym poszerzy ofertę edukacyjną szkół prowadzonych 
przez Powiat Wołowski Jest to pierwsza tego typu szkoła w Wołowie i Powiecie Wołowskim 
Branżowa Szkoła II Stopnia w Wołowie będzie prowadziła kształcenie w formie zaocznej 
w następujących zawodach: 

1. technik budownictwa, 
2. technik hotelarstwa, 
3. technik handlowiec, 
4. technik mechanik samochodowy, 
5. technik żywienia i usług gastronomicznych. 

Zakładana szkoła umożliwi absolwentom branżowej szkoły I stopnia 
przygotowanie się do egzaminu maturalnego bez przerywania procesu nauki oraz 
uzyskanie dyplomu potwierdzającego uzyskanie kwalifikacji zawodowych na poziomie 
technika. Absolwenci tej szkoły będą mogli kontynuować naukę na studiach wyższych. 
 
P. A. Wróbel dopowiedziała, że powstanie szkoły jest konsekwencją reformy oświaty sprzed 
trzech lat. Na terenie powiatu działają trzy szkoły branżowe I stopnia. 
 
Głos zabrał p. Zbigniew Posacki, który spytał czy zaproponowane kierunki były konsultowane 
z innymi dyrektorami szkół.  
 
P. K. Fęglerska odparła, że nie ma takiej wiedzy. Po rozmowie z p. dyrektor wie, że zrobione 
zostało rozeznanie rynku. 
 
P. Z. Posacki wyraził wątpliwość, czy planowana szkoła nie jest pośrednio konkurencją dla 
technikum. 
 
P. A. Wróbel wyjaśniła, że szkoła jest z zasady dedykowana uczniom ze szkół branżowych I 
stopnia, daje im możliwość kontynuowania edukacji. 
 
P. U. Wojtyło zadała pytanie odnośnie organizacji posiedzenia, kiedy statut szkoły oraz 
uzasadnienie do uchwały zostały podpięte do wglądu dla radnych. 
Po drugie zapytała, czy skoro sieć szkół ustala Powiat, czy powstanie takiej szkoły nie powinno 
być uzgodnione z dyrektorami innych szkół. 
Po trzecie, statut szkole nadaje Rada Powiatu, organ prowadzący. P. U. Wojtyło chciałaby, 
aby p. dyrektor Przybyłowicz była obecna na sesji. W statucie zawarto, że szkoła będzie mogła 
prowadzić KKZety, że jest organizowana pomoc psychologiczno-pedagogiczna w formie 
kształcenia zaocznego. Zarząd powinien się był nad tym pochylić.   
 
P. A. Wróbel wskazała, że można połączyć się telefonicznie z p. dyrektor i wyjaśnić 
wątpliwości. Zapytała, z czego wynikał problem z dostępnością materiałów. 
 
Ze strony Biura Rady zostało wyjaśnione, że dokumenty były podpięte w systemie w momencie 
zwoływania komisji, jako jeden plik (skan).  
 
P. Henryka Przybyłowicz dołączyła do posiedzenia. 
 
P. A. Wróbel przekazała pytanie od p. Z. Posackiego. 
 
P. H. Przybyłowicz odparła, że żadna ze szkół nie prowadzi szkoły branżowej II stopnia i nie 
otwiera takiej szkoły. Była rozmowa z p. dyrektor Staniszewską, która nie planowała 
uruchomienia szkoły II stopnia. Zawód mechanik samochodowy, który jest w technikum, tam 
jest 5-letni, natomiast w szkole branżowej II stopnia kształcenie odbywa się dla osób mających 
już pierwszą kwalifikację. 
P. A. Wróbel zapytała, na jakiej podstawie ustalono zawody. 



3 

 

P. H. Przybyłowicz odparła, że podstawą była analiza potrzeb absolwentów ZSZ. 
 
P. Z. Posacki nadmienił, że rozumie, iż to nie jest bezpośrednia konkurencja. Natomiast 
absolwent szkoły podstawowej, który nie wie czy poradzi sobie w technikum, wybierze szkołę 
branżową I stopnia, a potem II stopnia. Czy w tym sensie nie jest to konkurencja? 
 
P. H. Przybyłowicz wskazała, że szkołę zawodową wybierają uczniowie, którzy nie spełniają 
wymogu punktowego do technikum. 
 
P. Z. Posacki wskazał, że uczeń technikum może zrezygnować i pójść do szkoły branżowej.  
 
P. H. Przybyłowicz odpowiedziała, iż w szkole branżowej nie ma aż tak dobrych uczniów. Nie 
ma w niej wymogu punktowego.  
 
Głos zabrała p. U. Wojtyło. Pierwsze pytanie: na jakiej ramówce z rozporządzenia o ramowych 
planach będzie tworzona szkoła branżowa II stopnia.  
2) Forma ma być formą zaoczna, w statucie jest wspomniana pomoc psychologiczno-
pedagogiczna – w jakiej będzie to formie? 
3) Co należy rozumieć pod pojęciem „oceny bieżące” w proponowanym statucie? 
4) W statucie jest informacja, że szkoła może zorganizować KKZety, tu jest konkurencja w 
stosunku do CKZiU – prośba, aby się do tego odnieść.  
 
P. H. Przybyłowicz odpowiedziała najpierw na ostatnie pytanie. KKZety, czyli kursy, które 
nadają kwalifikacje. P. dyrektor rozmawiała o tym z p. Starostą. Nie będzie tworzyć kursów, 
do których prowadzenia nie ma nauczycieli. Organizatorem kursów jest szkoła, która ma do 
tego uprawnienia, tak przewiduje rozporządzenie dotyczące ramowych planów nauczania. 
ZSZ zgłasza liczbę potrzebnych miejsc. Słuchacze branżowej szkoły II stopnia będą 
uczestniczyli w kursach w CKZiU. 
P. dyrektor jest przed robieniem pełnej ramówki, gdyż nie ma jeszcze zgody na utworzenie 
szkoły. W rozporządzeniu z 2019 r. jest ramówka rozdzielona na nauczanie ogólnokształcące 
i zawodowe, ze wskazaniem jak ma to wyglądać w szkołach zaocznych. Na kształcenie w 
trybie dziennym nie byłoby chętnych.  
 
P. U. Wojtyło odniosła się do pomocy psychologiczno-pedagogicznej, jak to będzie 
zorganizowane? 
 
P. H. Przybyłowicz odpowiedziała, że dla 17-latków jest to pomoc w ramach organizacji 
Zespołu Szkół Zawodowych. Pomoc psychologiczno-pedagogiczna nie będzie organizowana, 
jeśli nie będzie to potrzebne. 
 
P. U. Wojtyło zapytała, czy jest akt prawny, który pozwala wpisać to zadanie szkoły w statut.  
 
P. H. Przybyłowicz odpowiedziała, że projekt statutu był oddany do konsultacji prawnikom. 
 
P. U. Wojtyło nadmieniła, że nie ma informacji o egzaminach zawodowych.  
 
Ustalono, że ze wzgl. technicznych powrót do rozmowy nastąpi za 10 minut.  
 
P. H. Przybyłowicz opuściła posiedzenie. 
 
P. A. Wróbel zaproponowała kontynuowanie omawiania punktu po ponownym połączeniu się 
z p. dyrektor. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie opowiedzieli się za zamianą kolejności punktów 3 i 4 
w porządku posiedzenia.  
 
Ponownie potwierdzono kworum – wszyscy członkowie obecni. 
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Ad 4. Omówienie wniosków o przyznanie stypendium Starosty Powiatu Wołowskiego. 
 
P. J. Dziarski opuścił posiedzenie. 
 
Głos zabrała p. K. Fęglerska, która omówiła wnioski o przyznanie stypendium, jakie wpłynęły 
do wydziału. Jest ich 17. Członkowie komisji otrzymali skany wniosków, jak również ich 
zestawienie, łącznie z opisem osiągnięć poszczególnych uczniów. P. K. Fęglerska 
zaproponowała podzielenie zabezpieczonych środków w wysokości 12 tys. równo na dwa 
semestry. Ponadto zasugerowała, aby w regulaminie zawrzeć tryb semestralny składania 
wniosków.  
 
P. A. Wróbel zapytała członków komisji, jaki zostanie przyjęty podział środków. Większość 
uczniów wskazanych we wnioskach spełnia przyjęte kryteria.  
 
P. K. Fęglerska wskazała, że w tabelce wydział zawarł informacje, które uznano za istotne 
przy rozpatrywaniu wniosków.  
 
P. A. Wróbel wskazała, że zasadne jest przyznanie stypendiów w równej wysokości 15 
uczniom, gdyż spełniają oni wymagane szerokie kryteria. 
 
P. U. Wojtyło zgodziła się ze zdaniem p. Przewodniczącej. 
 
P. J. Szumilas nadmienił, że najistotniejsze jest to, czy złożone wnioski spełniają kryteria 
uchwały Rady Powiatu, i potwierdzone osiągnięcia za poprzedzający złożenie wniosku rok 
szkolny. Jeśli je spełniają, stypendia powinny zostać przyznane. 
 
Panowie J. Iskra, Z. Posacki i J. Kawalec przychylili się do zdania przedmówców. 
 
Ustalono, że stypendia zostaną przyznane wszystkim uczniom, których wnioski spełniają 
kryteria formalne. 
 
Ad 3. Przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia publicznej, 
dwuletniej szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 w Wołowie. 
 
P. H. Przybyłowicz dołączyła do posiedzenia. 
 
P. H. Przybyłowicz odpowiadając na pytanie radnej p. U. Wojtyło dotyczące ramowego planu 
nauczania wskazała, że będzie on oparty na Rozporządzeniu z dnia 4 kwietnia 2019 r. 
Odnośnie szkół branżowych II stopnia jest tam ujęta formuła zajęć z zakresu pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej. W pkt. 6 następuje odniesienie do prawa oświatowego, które 
z kolei kieruje do rozporządzenia o pomocy psychologiczno-pedagogicznej, które jest tu 
najważniejsze. P. H. Przybyłowicz odczytała treść przepisu. Nie jest to działalność, która 
wymaga ponoszenia kosztów.  
 
P. U. Wojtyło: Paragraf 27 projektu statutu mówi o doradztwie zawodowym, czy to też wynika 
ze wskazanego rozporządzenia? 
 
P. H. Przybyłowicz potwierdziła, są to zapisy zgodne z prawem oświatowym. Wcześniej 
odczytany przepis dotyczy również doradztwa zawodowego, także w szkole zaocznej. 
 
P. U. Wojtyło nadmieniła, że w paragrafie 10 pkt. 2 jest napisane, że szkoła prowadzi 
kształcenie ogólne w ramach ramowych planów nauczania, nie ma tu mowy o kształceniu 
zawodowym. 
 
P. H. Przybyłowicz wyjaśniła, że kształcenie zawodowe dotyczy ogólnego pojęcia, które jest 
rozdzielone na kwalifikacje. Te są zdobywane na kursie kwalifikacyjnym II stopnia na KKZ-
etach, w tym wypadku w CKZiU.  
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P. U. Wojtyło: W dalszej części jest napisane, że słuchacz kończy szkołę po zdaniu egzaminów 
semestralnych i zawodowych. Zawodowe odbywają się w ramach KKZ-etów poza szkołą? 
 
P. H. Przybyłowicz: Tak, tylko na KKZ-etach. Doprecyzowanie w rozdz. 1 definiuje 
kwalifikacyjny kurs zawodowy (KKZ).  
 
Głos zabrał p. Józef Szumilas. Podziękował za inicjatywę wypełniającą lukę w strukturze szkół 
branżowych w powiecie. Zreformowana szkoła różni się od starej struktury tym, że z każdego 
poziomu kształcenia uczeń może zdecydować się na maturę. 
 
P. H. Przybyłowicz nadmieniła, że inicjatywa byłaby podjęta już w ubiegłym roku, ale było tylko 
7 osób chętnych. 
 
P. U . Wojtyło wskazała, że w paragrafie 1 pkt 7: „(…) umożliwia przystąpienie do zawodowego 
w zakresie tej kwalifikacji”, powinno być „do egzaminu zawodowego”. 

 
P. H. Przybyłowicz podziękowała za tę uwagę.  
 
P. H. Przybyłowicz opuściła posiedzenie. 
 
Komisja 6 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia publicznej, dwuletniej 
szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 w Wołowie. (nieobecny p. J. 
Dziarski) 
 
Ad 5. Zatwierdzenie zmian w zakresie zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych 
uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
 
P. A. Wróbel wskazała, że została naniesiona poprawka ustalona na poprzednim posiedzeniu 
Komisji Edukacji. 
 
P. K. Fęglerska nadmieniła, iż jest niespójność zapisów w regulaminie z zawartością wniosku. 
Zaproponowała albo poprawienie zapisu we wniosku albo zmianę zapisu w uchwale – aby 
brać pod uwagę wyniki uzyskane w semestrze poprzedzającym złożenie wniosku. 
 
P. J. Szumilas wskazał, że olimpiady przedmiotowe kończą się najczęściej późną wiosną, zaś 
wnioski są składane w lutym, kiedy trwają jeszcze eliminacje. 
 
P. A. Wróbel dodała, iż zasadne by było rozbić kryterium – osiągnięcia za cały rok, 
potwierdzone ocenami za ostatni semestr. 
 
Komisja 6 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się zatwierdziła zmiany w zakresie zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych 
uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski, 
z uszczegółowieniem wniosku do projektu uchwały. (nieobecny p. J. Dziarski) 
 
Ad 6. Sprawy różne. 
 
P. U. Wojtyło zapytała, czy na stronie Starostwa jest już zakładka informująca o naborze do 
szkół ponadpodstawowych. 
P. A. Wróbel odpowiedziała, że w tym temacie p. K. Fęglerska przekaże informację. 
 
P. K. Fęglerska poinformowała, że trwają prace wraz z Biurem Promocji nad kwestią promocji 
naboru na stronie. Jest przygotowywany folder z informacjami o szkołach prowadzonych przez 
Powiat Wołowski. Przygotowany został również list do szkół podstawowych.  
Informacja będzie w przyszłym tygodniu opublikowana. 
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Ad 7. Przyjęcie protokołów: nr 14/20 z dnia 27.02.2020 r., nr 15/20 z dnia 23.03.2020 r. 
 
Komisja 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła protokół nr 14/20 z dnia 27.02.2020 r. (nieobecny p. J. Dziarski) 
 
Komisja 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła protokół nr 15/20 z dnia 23.03.2020 r. (nieobecny p. J. Dziarski) 
 
Ad 8. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku Przewodnicząca zamknęła 
posiedzenie komisji. 
 
Protokolant: Marta Wabiszczewicz-Krawczuk 
 
 

               Anna Wróbel 
 
             Przewodnicząca 
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu  
         i Spraw Społecznych 

 
 


